
Zdravotná komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 04.02.2016 

Číslo: 2038/2016/OSVaZ-1 

Vybavuje: PhDr. Peter Dringuš 
e-mail: peter.dringus@vucke.sk   

Telefón: 055/7268 295   

Fax: 055/7268 296 
 

 

 

ZÁPISNICA 

zo 14. rokovania Zdravotnej komisie Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 03.02.2016 

 

 
Počet prítomných členov:         14 /podľa prezenčnej listiny/ 

Počet neprítomných členov:         3 

z toho ospravedlnení:          3 

 

 

PROGRAM ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, schválenie programu 

2. Aktuálne informácie predsedníčky komisie, vedúcej odboru sociálnych vecí 

a zdravotníctva a lekára Košického samosprávneho kraja 

3. Informácia o zámere zmien v pravidlách kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra 

Košického samosprávneho kraja (Ing. Hudák – hl. kontrolór) 

4. Koncepcia rozvoja sociálnych služieb v Košickom kraji na roky 2016 - 2020 (Ing. 

Jusková) 

5. Priority zdravotnej politiky pre Košický kraj na obdobie 2016 - 2020 (Ing. Jusková) 

6. Pracovná verzia analýzy hospodárenia jednotlivých polikliník, ktoré sú vo vlastníctve 

KSK – plnenie uznesenia Zdravotnej komisie č. 23/2015 (JUDr. Nemec) 

7. Rôzne - podnety a poznatky členov komisie 

8. Uznesenie a záver 

 

 

K bodu č. 1 

Rokovanie Zdravotnej komisie otvorila a viedla predsedníčka komisie MUDr. Mária 

Grüllingová. Komisia bola uznášania schopná. Program navrhnutý v pozvánke bol schválený 

jednohlasne všetkými členmi komisie.  

 

K bodu č. 2 

Vedúci referátu zdravotníctva a lekár samosprávneho kraja MUDr. Štefan Lipčák informoval 

prítomných o novele zákona č. 578/2004 Z.z. o poskytovateľoch zdravotnej starostlivosti... 

účinnej od 1.1.2016 a o novele vyhlášky MZ SR č. 770/2004, ktorou sa ustanovujú určujúce 

znaky jednotlivých druhov zdravotníckych zariadení Z.z. Informoval tiež o požiadavke 
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všeobecných lekárov pre dospelých a všeobecných lekárov pre deti a dorast, ktorí majú 

zákonnú povinnosť vykonávať LSPP v okrese Spišská Noví Ves,  skrátiť prevádzkovú dobu 

na ambulanciách LSPP pre dospelých a pre deti a dorast v Spišskej Novej Vsi do 22.00 hod.  

a o následnom pracovnom stretnutí zástupcov Slovenskej lekárskej komory a zástupcov 

všeobecných lekárov pre dospelých a všeobecných lekárov pre deti a dorast v Spišskej Novej 

Vsi  k tejto požiadavke 14.1.2016 na Úrade KSK. 

 

K bodu č. 3 

Uznesenie č. 1/2016 

Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Informáciu o zámere 

zmien v pravidlách kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho 

kraja. 

Hlasovanie č. 1 

Za:  14 

Zdržal sa: 0 

Proti:  0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K bodu č. 4 

Uznesenie č. 2/2016 

Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Koncepciu rozvoja 

sociálnych služieb v Košickom kraji na roky 2016 – 2020. 

Hlasovanie č. 2 

Za:  14 

Zdržal sa: 0 

Proti:  0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K bodu č. 5 

Uznesenie č. 3/2016 

Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať schváliť a Priority zdravotnej 

politiky pre Košický kraj na obdobie 2016 – 2020. 

Hlasovanie č. 3 

Za:  14 

Zdržal sa: 0 

Proti:  0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K bodu č. 6 

Materiál pod názvom: Pracovná verzia analýzy hospodárenia jednotlivých polikliník, ktoré sú 

vo vlastníctve KSK, bol komisii JUDr. Nemcom odprezentovaný už na predchádzajúcom 

rokovaní. Členovia komisie dotazovali spracovateľa materiálu najmä ohľadom výšky a formy 

nájmu v objektoch bývalých polikliník, znaleckého posudku (forma spracovania, cena za 

posudok). Diskusia, do ktorej sa zapojili členovia komisie: MUDr. Grüllingová, MUDr. 

Antónyová, MUDr. Jancová, prof. MUDr. Rácz, MUDr. Mihalečko, MUDr. Vargovčák,  bola 

ďalej vedená predovšetkým vo vzťahu k jednotlivým alternatívam naloženia s predmetnými 

nehnuteľnosťami. Zámerom komisie, ktoré zhrnula predsedníčka je: 

- vzťahu k lekárom - nájomcom: 

 prevádzkovať zdravotnícke zariadenia v nových/zrekonštruovaných priestoroch, 



 mať jasne zadefinovaný nájom, 

- vo vzťahu k záujmom KSK: 

 centralizovať poskytovateľov zdravotnej starostlivosti do objektov bývalých 

polikliník, 

 rekonštrukcia priestorov.  

Členovia komisie a predstavitelia KSK sa zhodli na skutočnosti, že nie je možné riešiť 

situáciu objektov bývalých polikliník „en bloc“. Je potrebné riešiť objekty jednotlivo: 

niektoré predať a zo získaných finančných prostriedkov rekonštruovať vybrané objekty, riešiť 

možnosť hľadania strategického partnera pre jednotlivé nehnuteľnosti pri jasne 

zadefinovaných pravidlách, pokúsiť sa niektoré objekty rekonštruovať z prostriedkov EÚ. 

Vloženie objektov do neziskovej organizácie spolu s ďalšími partnermi v rámci 

pripravovaného projektu centier integrovanej zdravotnej starostlivosti je pomerne rizikové 

a komplikované, nakoľko v prípade likvidácie n.o. je prakticky nemožné získať majetok späť 

do vlastníctva KSK. Komisia záverom odporúča počkať na stanovisko Finančnej komisie 

Zastupiteľstva KSK a vrátiť sa k téme na najbližšom rokovaní komisie, ktoré je predbežne 

naplánované na začiatok apríla 2016. 

 

K bodu č. 7 

Uznesenie č. 4/2016 

Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Predĺženie doby 

nájmu nebytových priestorov v zdravotníckych zariadeniach v Košiciach pre poskytovateľov 

zdravotnej starostlivosti. 

Hlasovanie č. 4 

Za:  14 

Zdržal sa: 0 

Proti:  0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

Komisia sa na podnet MUDr. Antónyovej venovala Rezidentskému programu. Poskytovatelia 

zdravotnej starostlivosti majú so zaškoľovaním mladých absolventov zbytočné problémy. 

Identifikovaná je neochota zo strany ústavných zdravotníckych zariadení, ktoré majú 

s realizáciou programu zbytočne vysoké administratívne zaťaženie. Malý poskytovatelia 

zdravotnej starostlivosti sa zase stretávajú s problémom úhrady nákladov zo strany SZÚ, ktorá 

je garantom programu. Prof. MUDr. Rácz, CSc. sa vyjadril, že Rezidentský program za 

súčasne nastavených podmienok nefunguje a v celom programe je „bordel“. Vzdelávanie by 

malo prebiehať pod dozorom lekárskych fakúlt a nie pod „potemkinovskou“ organizáciou 

akou je v súčasnosti SZÚ. MUDr. Grüllingová ako aj MUDr. Lipčák potvrdili, že systém je 

zle nastavený. MUDr. Antónyová poznamenala, že o starnutí lekárov a o kríze vo vzdelávaní 

mladých lekárov hovorí už 15 rokov. 

 

K bodu č. 8 

Rokovanie komisie ukončila predsedníčka Zdravotnej komisie Zastupiteľstva KSK MUDr. 

Mária Grüllingová. Zároveň sa poďakovala prítomným za účasť a všetky podnetné poznatky 

a návrhy.  

 

 

 

PhDr. Dringuš Peter 

tajomník komisie 

MUDr. Mária Grüllingová 

predsedníčka komisie 

 


